
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT 

18. Oktober 2011

I henhold til § 37 i forretningsorden for Inatsisartut, fremkommer jeg med følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:
1. Naalakkersuisut har oplyst, at man påregner at der i forvaltningsområdet Disko Bugt 

vil opfiske hellefiskekvoten før årets udgang, hvorfor jeg vil spørge om, om man agter 
at forhøje kvoten?

2. Såfremt man ikke forhøjer kvoten, hvormange fiskere og arbejdere vil blive ramt?
 (Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Siumut)

Begrundelse:

Når kvoten for forvaltningsområdet Disko Bugt bliver opfisket og fiskere samt arbejdere bare bli-
ver sendt hjem, vil dette resultere i en økonomisk katastrofe for Qaasuitsup Kommunea.

Når kvoterne i forvaltningsområdet Uummannaq bliver opfisket, fiskere og arbejder bare sendt 
hjem jf. Naalakkersuisuts politik på området. Naalakkersuisut oplyste i deres svar af mit spørgsmål 
primo oktober, at man påregner at kvoten for hellefisk i forvaltningsområdet Disko Bugt vil blive 
opfisket.

Jeg vil benytte lejligheden til at henstille til Naalakkersuisut om at forhøje kvoten inden proble-
mets opståen, således at fiskere og arbejdere ikke bare bliver sendt hjem.

Julen som medfører stor brug af penge nærmer sig hastigt og jeg mener at fiskernes og arbejdernes 
børn skal sikres en jul som alle andre børn.

Uden at blot at henstille vil jeg spørge om, om Naalakkersuisut agter at forhøje kvoten på hellefisk 
når kvoten for forvaltningsområdet Disko Bugten bliver opfisket?

Det andet spørgsmål indeholder om hvor mange fiskere og arbejdere der vil blive ramt når man 
ikke laver en kvoteforhøjelse?

Jeg ønsker at man laver en skematisk opstilling om hvor mange fiskere i bygder og i byer der bli-
ver sendt hjem.

Endvidere en skematisk opstillet orientering om hvor mange arbejdere der i bygder og i byer der 
bliver sendt hjem til ledighed.

Jeg ønsker at man besvarer spørgsmålet inden for 10 arbejdsdage.
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